
ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA, DE CARÀCTER ORDINÀRIA, CELEBRADA
EL DIA 18 DE JULIOL DE 2024

A la Sala Antoni Vives de l'edifici polivalent de sa Tanca de la Vila de Deià, a 18 de
juny de 2024, essent les 19:00 hores, es reuneix l’Ajuntament en Ple a l’objecte de
celebrar sessió pública ordinaria, en primera convocatòria, sota la Presidència del Sr.
Batle Lluís Enric Apesteguia Ripoll, i l’assistència dels Srs. Regidors citats
prèviament en forma, que es diran a continuació: Sra. Gabriele Marianne
Poppelreuter, Sra. Maria Cristina López Martí, Sra. Henar Arribas Simón i el Sr. Juan
Puigserver Rullan assistits per la Secretària- interventora interina de la Corporació:
Sra. Siham Ferdi Sabir.

El senyor Batle dóna la benvinguda als regidors i regidores, i al públic assistent i
disculpa l’absència dels regidors Josep Salas Jiménez i Francisco Javier Salas Santos.

Declarada oberta la sessió, a les 19:04 hores, es passa a tractar els assumptes inclosos
a l’ordre del dia:

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Es procedeix a la votació de l’acta de la sessió plenària anterior, de dia 27 de juny de
2024, i s’aprova per unanimitat.

ACORD:

ÚNIC.- Aprovar l’acta de la sessió plenària ordinària de dia 27 de juny de 2024.

2. PROPOSTA D’APROVACIÓ INICIAL DE L’ORDENANÇA
REGULADORA DEL RENOU EMÈS PELS VEHICLES AUTOMÒBILS I
CICLOMOTORS

El senyor Batle explica que des de la Mancomunitat de Tramuntana es pretén que els
municipis de la Serra tinguin aprovada una Ordenança de renous de vehicles per
disposar d’una normativa aplicable homogènia.

Tot i que els municipis més afectats són sobretot Fornalutx, Sóller, Banyalbufar,
Estellencs i Esporles.

La dgt sol·licita una concordança normativa entre els municipis,
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És una ordenança molt tècnica, per això no hem proposat modificacions, sino que,
donam el vist i plau al projecte íntegre.

Es procedeix a la votació i s’aprova per unanimitat dels membres presents.

ACORDS:

PRIMER. Aprovar provisionalment la l’Ordenança reguladora del renou emès pels
vehicles automòbils i ciclomotors en els termes del projecte que s'annexa en
l'expedient.

SEGON. Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en el
tauler d'anuncis municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar des del
següent al de publicació d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, dins
del qual els interessats podran examinar l'expedient i presentar les al·legacions que
estimin oportunes.

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest
Ajuntament [h�p://ajdeia.sedelectronica.es].

TERCER. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a l'expedient, en
el termini anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la base de l'article 17.3
del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial decret
Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

QUART. Facultar al Sr. Alcalde-President per subscriure els documents relacionats
amb aquest assumpte.

3. PROPOSTA D’APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE
CRÈDIT

El Batle explica que es proposa aprovar les factures ordinàries de l’Ajuntament.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
- Gabriele Marianne Poppelreuter.
- Henar Arribas Simón.
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- Maria Cristina López Martí

Abstenció:

- Juan Puigserver Rullan.

ACORDS:

PRIMER.- Aprovar el reconeixement dels crèdits expressats en l’annex de
l’expedient, sens perjudici d’exigir les responsabilitats corresponents per la
reali�ació de despeses sense partida pressupostària i sense prèvia contractació
d’acord amb la Llei 9/2017 de contractes del sector públic.

SEGON.- Ordenar el pagament dels crèdits expressats en l’annex i aplicar-los a les
partides corresponents a càrrec del Pressupost de l’exercici 2024.

TERCER.- Comunicar aquest acord al Tribunal de Comptes.

4. PROPOSTA D’APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ
NÚM. 51/2024

El Batle explica que el servei de recollida selectiva de residus ja s’havia licitat, les
empreses que es van presentar van ser excloses i es va impugnar judicialment.
Resolts els recursos de les empreses, se’ls va proposar per ordre de prelació, la
formali�ació del contracte se serveis, a la qual, ambdues empreses varen renunciar.

Actualment, toca tornar a licitar el servei amb els preus actuali�ats. El preu del
contracte és de 1.936.461,10€ per un període total de 5 anys. És a dir, pràcticament 2
milions d’euros (degut a l’encariment del combustible, nou conveni de personal…).

Per raó de l’import, és competència del Ple aprovar aquest contracte.

Es procedeix a la votació i s’aprova per unanimitat dels membres presents.

ACORDS:

PRIMER. Aprovar l'expedient de contractació, mitjançant procediment obert
subjecte a regulació harmoni�ada per contractar el servei de recollida de residus del
municipi de Deià (exp. 51/2024), convocant-ne la licitació.
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SEGON. Aprovar els Plecs de Clàusules Administratives Particulars i de
Prescripcions tècniques que regiran el contracte.

TERCER. Aprovar la despesa corresponent per un import de 1.936.461,10 euros.

Sent una despesa pluriennal projectada per als exercicis 2025-2029, l'execució seguirà
el règim financer establert als plecs que conformen l'expedient.

QUART. Donar compte de la present Resolució a Intervenció i a Tresoreria als
efectes de practicar les anotacions comptables que siguin procedents.

CINQUÈ. Publicar l'anunci de licitació al perfil de contractant amb el contingut
contemplat a l'annex III de la Llei 9/2017 de 8 de novembre, de Contractes del Sector
Públic.

SISÈ. Publicar l'anunci de licitació al «Diari Oficial de la Unió Europea», deixant
constància a l'expedient de la data d'enviament de l'anunci de licitació.

SETÈ. Publicar al perfil de contractant tota la documentació integrant de l'expedient
de contractació, en particular el plec de clàusules administratives particulars i el de
prescripcions tècniques.

VUITÈ. Designar els membres de la mesa de contractació i publicar la seva
composició a el perfil de contractant:

President:
Titular: Lluís Enric Apesteguia Ripoll, alcalde de l’Ajuntament de Deià.
Suplent: Henar Arribas Simón, regidora d’Agrupació Deià.
Vocals:
Titular: Siham Ferdi Sabir, secretaria interventora.
Suplent: Francesca Méndez Coll, administrativa.
Titular: Francisco Javier Salas Santos, concejal de xBalears.
Suplent: Juan Puigserver Rullan, regidor de xBalears.
Titular: Anna López Manuel, técnica jurídica.
Suplent: Javier Bermejo Boyano, administratiu.
Secretari:
Titular: Maria Antònia Martínez Garau, auxiliar administrativa.
Suplent: Laia Calsina Blanquer, administrativa.
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5. RATIFICACIÓ DE L’ACORD SUBSCRIT ENTRE
DEIÀ-SÓLLER-FORNALUTX

El Batle explica que s’ha reali�at un acord amb Fornalutx i Sóller per sol·licitar una
subvenció per contractar un psicòleg o treballador social en el marc de la prevenció
de les violències masclistes.

El senyor Juan Puigserver demana si el psicòleg que es contractarà substituirà a
l’actual psicòleg de l’Ajuntament.

El Batle respone que no, ja que aquest psicòleg nou faria tasques específiques
relacionades amb la sensibili�ació i lluita contra la violència de gènere.

Es procedeix a la votació i s’aprova per unanimitat dels membres presents.

ACORD:

ÚNIC.- Ratificar l’acord aprovat mitjançant Decret de Batlia nº398/2024 de dia 10 de
juliol de 2024 i donar-se per assabentat del seu contingut.

6. DONAR COMPTES DELS DECRETS DE BATLIA

El senyor Batle explica que tots els regidors tenen accés telemàtic a les Resolucions
de Batlia i que si hi ha qualque dubte ho poden manifestar.

7. TORN OBERT DE PARAULES

Joan Puigserver: haviem parlat de comprar un sonòmetre pels policies i m’agradaria
saber com està.

Joan Ripoll: han de fer primer un curset i, com que estan estan en pràctiques, encara
no els ha donat temps a fer-lo.

Joan Puigserver: qui fa el curs?

Joan Ripoll: ho fa l’EBAP i ho solen fer a partir del mes d’octubre.
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Joan Puigserver: el camí de Son Castelló, sabem res per poder obrir el camí? I es
preveu fer una neteja? Insisteixo en el tema de Sa Torre, si ja s’ha pogut parlar amb
els propietaris.

Batle: sobre la primera pregunta, s’ha de judiciali�ar i, mentres, vos propós obrir el
camí fins Ca l’Abat. Estic d’acord en fer la neteja per evitar perdre el camí. Sobre el
camí de Sa Torre de Sa Pedrissa encara no hem parlat amb els propietaris. Ja tenim el
topogràfic aixecat, el camí està bastant bé, però hi vull anar amb la resta de regidors,
ja que es tracta d’una permuta que afecta al municipi. És un camí que està net, s’han
recuperat les escales i està en bon estat. Vull que tots els regidors estiguin d’acord
amb aquesta permuta.

Joan Puigserver: sobre el carrer Son Canals, amb ses darreres pluges hem tornat a
tenir problemes. Vàrem mirar de fer una desviació per la baixada lògica del torrentó.
davalla tota la brutó i embossa el clavegueram públic. Donau prioritat a aquesta
conducció d’aigua. És un problema que s’agrava i acabarà colapsant. Per això, me
preocupa.

Veïnada: també s’ha tancat l’accés al pesquer del camí de Sa Torre.

Batle: no és camí municipal, està en el domini públic de Costes. L’Ajuntament ho
denunciat a Costes.

Joan Puigserver: sobre les arquetes de s’Empeltada, vull saber si hem obert un
expedient per arreglar-ho, ja que han baixat 15 cm. La responsabilitat no és
d’Endesa, sino de Distribución.

Gabriele Marianne: todas las arquetas que se han hundido que son de Telefónica,
solamente se les llama y lo arreglan. En cambio, con los de Distribución cuesta más.

Joan Puigserver: se tiene que pedir responsabilidades a la empresa.Si tenemos
ingeniero, lo puede hacer.

Veïnat: com podem entrar a Sa Cala amb la barrera tancada si som residents?

Batle: els residents poden baixar sempre si tenen el seu cotxe registrat aquí.

No havent més preguntes ni precs, s’aixeca la sessió essent les 20:12 hores.
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